
Protokół ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy  

z dnia 19 listopada 2024 r. 

W posiedzeniu wzięli udział radni wg załączonej listy obecności, Wójt Gminy Ryczywół – Roman 

Trzęsimiech, Skarbnik Gminy – Agnieszka Kostyk, Sekretarz Gminy – Ewelina Mulka, 

przedstawiciel firmy Park Wiatrowy 60 Sp. z o. o.– Adam Fajks, Przedstawiciel firmy EuroWind – 

Marcin Pacześny, Pracownicy UG – Katarzyna Gumna, Anna Wyka, Monika Grynia, Natalia Janus.  

Porządek posiedzenia: 

1. Odnawialne źródła energii - farmy wiatrowe (spotkanie z przedstawicielami firm). 

2. Omówienie materiałów na najbliższą sesję. 

3. Wolne głosy i wnioski. 

4. Zakończenie. 

Przewodniczący Rady Szymon Chmielewski powitał wszystkich i otworzył obrady. 

Ad. 1  

Przedstawiciele firm wiatrowych– Adam Fajks i Marcin Pacześny, przedstawili prezentacje dot. 

warunków i korzyści powstawania farma wiatrowych na terenie Gminy Ryczywół. Przedstawili 

swoje porozumienie dot. podziału gminy na części, w których dana firma będzie działać.  

Rada wraz z Wójtem i Sekretarzem podjęła dyskusję. Poruszono m. in. tematy usuwania turbin 

po wyeksploatowaniu, miejsc w których mają powstać farmy wiatrowe oraz jaki wpływ na 

środowisko mają w/w farmy. Ponadto debatowano nad odległościami turbin od zabudowań 

zagrodowych, umowami najmu z właścicielami gruntów oraz stosunkami między firmami.  

Następnie Pracownik Urzędu p. Monika Grynia przedstawiła projekty uchwał ws. przystąpienia 

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentów 

obrębów Boruchowo, Dąbrówka Ludomska, Ludomicko, Ludomy oraz Orłowo, w gminie 

Ryczywół, ws. przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentów obrębów Gościejewko, Ninino, Ryczywół, Tłukawy oraz Zawady, 

w gminie Ryczywół oraz ws. przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentów obrębów Igrzyna, Krężoły, Piotrowo, 

Połajewice, Radom, Ryczywół oraz Skrzetusz, w gminie Ryczywół. 

Przewodniczący Rady Szymon Chmielewski podziękował przybyłym gościom i zamknął punkt 

pierwszy. 

Ad. 2  

Radni zasygnalizowali, że chcieliby, aby komisje wspólne odbywały się po udostępnieniu 



materiałów na sesje. Dodali, że kłopotliwe jest omawianie projektów uchwał, do których jeszcze 

nie mieli wglądu.  

Przewodniczący Rady poinformował, że zajmie się tematem po nowym roku.  

Pracownik Urzędu p. Katarzyna Gumna omówiła projekt uchwały ws. obniżenia średniej ceny 

skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy 

Ryczywół na rok 2025.  

Rada przystała na propozycji 66,00 zł/dt.  

Skarbnik Gminy przedstawiła i omówiła wnioski do budżetu.  

Rada podjęła dyskusję nad każdym z omówionych wniosków.  

Rada jednogłośnie przegłosowała wszystkie wnioski bo budżetu.  

Skarbnik Gminy przedstawiła i omówiła projekt uchwały ws. zmian w budżecie Gminy Ryczywół 

na rok 2024.  

Nie zgłoszono pytań.  

Skarbnik Gminy przedstawiła i omówiła projekt uchwały ws. zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2024-2029.  

Nie zgłoszono pytań.  

Pracownik Urzędu p. Anna Wyka omówiła sytuację związaną z gospodarką odpadami 

komunalnymi. Poinformowała, że po nowym roku nie będzie konieczności podniesienia opłaty 

za odbiór odpadów.  

Sekretarz Gminy przedstawiła projekt uchwały ws. Rocznego Programu współpracy Gminy 

Ryczywół z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2025 rok. 

Nie zgłoszono pytań.  

Sekretarz Gminy przedstawiła projekt uchwały ws. organizacji publicznego transportu 

zbiorowego na terenie Gminy Ryczywół na 2025 rok. 

Nie zgłoszono pytań.  

Sekretarz Gminy przedstawiła projekt uchwały ws. zasad wyznaczania składu oraz zasad 

działania Komitetu Rewitalizacji.  



Ad. 3  

Radny Romuald Łabiszak pytał co z kontynuacją komisji rewizyjnej w Gminnym Ośrodku Kultury.  

Radni ustalili, że następne posiedzenie odbędzie się po najbliższej sesji Rady, tj. 29.11.2024 r. 

Radny Daniel Łanucha poruszył temat boiska sportowego w Skrzetuszu oraz poprawek po 

remoncie w sali wiejskiej w Skrzetuszu.  

Pracownik Urzędu p. Natalia Janus omówiła szczegóły remontu oraz poinformowała o sytuacji 

związanej z kanalizacją w Skrzetuszu.  

Przewodniczący Rady poruszył temat rozbiórki starej szkoły w Lipie.  

Pracownik Urzędu p. Natalia Janus odniosła się do tematu.  

Ad. 4 

Przewodniczący Rady Szymon Chmielewski podziękował wszystkim za przybycie i zamknął 

wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Ryczywół.   

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołował: Adrian Miler 

 


